
Šola v naravi in akcije VVO
vletu1979

Od smučanja
do plavanja

ZTKO Ljubljana-šiška je pripravila anali-
zo izvajanja akcij v letu 1978 in program
dela za leto 1979 ter ga predložila vsem inte-
resnim skupnostim v občini, ki naj bi ta pro-
gram analižirali v letu 1979. V letošnjem letu
je sodelovalo skupaj 820 otrok vseh VVO v
občini na plavalnih in smučarskih tečajih, ki
so bili izvedeni v objektih JDRC — Puntižela
pri Puli in v hotelu Špik v Gozdu MartuIJku.
Od skupne vsote stroškov tečajev, ki so zna-
šali 1,356.000,00 din, so prispevali starši kar
dve tretjini sredstev, SIS za otroško varstvo
160.000,00 dinarjev, SIS za telesno kulturo pa
270.000,00 din.

Prav takšno je bilo razmerje pri sofinan-
ciranju šole v naravi, kjer je sodelovalo 937
otrok petih razredov na smučanju in 1.040
otrok četrtih razredov na plavanju. Za potre-
be regresiranja socialno šibkih udeležencev
in plačilo strokovnega kadra je prispevala
SIS za socialno skrbstvo 300.000,00 dinarjev,
prav toliko kot SIS za telesno kulturo.

ZTKO je pripravila tudi celoten program
akcij za leto 1979, po katerem naj bi bilo v
plavalne in smučarske tečaje vključenih 900
otrok VVO, pretežno iz oddelkov priprave na
šole in 1.850 otrok četrtih in petih razredov
vseh osnovnih šol y šoli v naravi.

Smučarski tečaji za otroke VVO bodo v
drugi polovici februarja in začetku marca v
Gozd Martuljku, plavalni tečaji pa v drugi
polovici avgusta in v septembru v JDRC na
Puntiželi.

Zimska šola v naravi bo januarja, febru-
arja in deloma tudi marca v različnih zim-
sko-športnih centrih, npr: Pokljuka, Bloke,
Črni vrh nad Idrijo, Komna, Srednji vrh, Za-
trnik itd.; letna šola pa junija v JDRC Pun-
tižela, po novem programu in v domovih
ZPM na Pagu in v Poreču.

Za uspešno izvedbo vseh akcij bi morale
SIS v naši občini združiti 1,300.000 din, pred-
vsem za regres socialno šibkih udeležencev
in plačilo strokovnih kadrov.

Prek komiteja družbenih dejavnosti v ob-
čini bo potrebno vložiti veliko napora za rea-
lizacijo programa, saj je skrb za vzgojo in
izobraževanje otrok naš skupen interes.

Za deset osnovnih šol, ki bodo izvedle pro-
gram šole v naravi v centru JDRC na Punti-
želi, je pripravljen poseben program dela, ki
bo obsegal 10 delovnih dni. Neplavalci pabo-
do pred tem opravili 10-urni tečaj plavanja,
kar bo predpriprava za sicer težje pogoje de-
la na morju. Vsi učenci bodo na morju imeli
nekaj ur pouka prometne vzgoje na lepo ure-
jeni kolesarski stezi, občinska zveza taborni-
kov bo pripravila 10-urni tečaj taborniških
veščin, tako da se bodo otroci seznanili z os-
novami taborništva. Pri delu v vodi bodo
učenci vadili osnove potapljanja in reševanja
iz vode, kar velja seveda le za plavalce, ostali
pa bodo poskušali svojo plavalno nepisme-
nost v celoti odpraviti. Program predvideva
tudi nekaj ur veslanja in spoznavanja osnov-
nih plovnih objektov, vadbe skokov v vodo.
Za prijetne večere pa bodo učenci poskrbeli
s kulturnim programom, skupaj s svojimi
razredniki pa bodo imeli tudi redni pouk, v
skladu z učnim načrtom.

• Zimska šola v naravi pa predvideva večji
poudarek vadbi hoje in teka na smučeh. V
ta namen je strokovna služba nabavila 20
kompletov smučarske tekaške opreme, ki si
jo bodo šole lahko izposodile.

Evgen Komel

VODNIŠKI SEMSNAR V BOHINJU
Vsako leto taborniki odreda Rožnik orga-

nizirajo tridnevni seminar za nove vodnike,
ki prvič nastopajo kot vodje. Letos je prek
20 tabornikov od septembra do decembra
obiskovalo teoretični in praktični seminar za
vodje vodov. Vsak teden bodo še do konca
leta vodniški sestanki, ob sobotah in nede-
ljah pa bodo osvojeno znanje preizkušali na
akcijah. Na Veliki planini in y Bohinju so
lepo vreme izkoristili za praktične dejavno-
sti, kot sq postavljanje in podiranje šotorov,
signalizacijo, poznavanje narave, potne zna-
ke, topografijo, prvo pomoč, kurjenje ognjev,
lokostrelstvo in pa podobne taibo-rniške vešči-
ne. Posebno pozornost pa so namenili dru-
žabnemu življenju vodov, naučili so se nekaj
novih pesmic, skečev in šaljivih tekmovanj.
V zimskih počitnicah pa bodo nadaljevali z
drugim delom seminarja.

Zagnani šišenski alpinisti

Višje, težje, bolje
Tudi v naši občini imamo alpinistične od-

seke in eden od njih je alpinlstični odsek
(AO) Rašica v Šentvidu.

AO Rašica je eden mlajših odsekov, saj
deluje šele od začctka 1976. leta pod okriljem
PD Rašica. Večina članov AO izvira iz mladin-
skega odseka (MO) tega društva. Mladinci, ki
so bili deležni ipravilne planinske vzgoje, so
do take mere spoznali naše gore, da so se
pričeli podajati inanje tudi pozimi in da so
pričeli plezati v stenah Kamniških in Julij-
skih Alp.

Začetek je bil, kot vsak začetek, težak.
Majhno število Ijudi, pomanjkanje opreme,
prostora itd. Vendar je odsek vseeno deloval
vse do danes, :ko so se razmere bjstveno spre-
manile. Naš alpinistični odsdk je bil v lan-
akem letu že sposotoen onganizirati plezalno
šolo in adziv nanjo je bil več kot zadovoljiv.
Plezalno šolo, katere •teoretični del so odliono
vodili naši znani alpinisti (Edo Deržaj, Ro-
man Robas, Viki Grošelj, Slava Mrežar itd.)
je obiskovalo petnajst -tečajniikov.

Po praktičnem delu šole, ki so jo vodili
alpinisti našega odseka, pa je bila večina te-
čajnikov že sposobna za srednje težke in tež-
ke smeri v oaših gorah.

V naš odsek, katerega poviprečna stairost
ne presega -triindvajset let, je prišlo nekaj
starejših članov. Njihova izkušonost nam po-
maga pri gradnji alpinistično kvalitetnega od-
seka. Z začetka, ko smo plezali največ IV.
težavnostno stoipnjo, smo prešli tudi na pleza-
nje v zelo težkih tehničnih smereh.

Alpinisti pomagamo pri organizii-anju pla-
ninskih šol, vodimo izlete in skrbimo za vzga-
janje mladih planincev. Z izleti jim omogo-
čamo spoznavanje naših gora in jih hkrati
učimo pravilnega odnosa do naših planin in
lepat narave. Prepričani smo, da se bo marsi-
kateri pionir-iplaninec kasineje podal v naše
vrste. Aleš Fajgelj
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Iz naših organizacij
Piavalni klub OHmpija je letos Izvedel že tretje

tekmovanje v množienem plavanju štafet, v zim-
skem bazenu na kcpališču šleni. Tekmovanja se
je udeležilo več kot 40 ekip osnovnih in srednjih
šol, JLA, TOZD, društev Partizan, KS in ostalih
telesnokulturnih organizacij z več kot 400 udele-
ženci. Zmagovalci v posameznih kategorijali —
osnovne žole: ŠŠD Trnovo, srednje šole: ŠŠD ŠC
RSNZ, JLA: Proleter, TOZD: Lek, KS: Koseze,
TVD Partizan: Partizan Medvode in OTKO: PK
Olimpija.

V počastitev dneva JLA potekajo tradicionalna
tekmovanja med ekipami srednjih in strokovnih
šol ter ekipami JLA v osmih športnih panogah.

Do konca novembra so blla končana tekmovanja
v šestih športnili panogah, v katerih so zmagali
— nogomct: PZ EKŠ, rokomet: Proleter, odbojka:
Viktor Bubanj, košarka in namizni tenis: ŠSD
gimnazija Šentvid in plavanje: SŠD ŠC RSNZ. V
tekmovanju za vseekipni pokal vodi po šestih
panogah ekipa Proleterja iz kasarne Boris Kidrič,
pred gimnazijo T. Tomšič, ki imata po 40 točk.
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V okviru piiprav za ustanovltev SIS za objek-
te družbenega standarda v naši občini je ured-
ništvo Javne tribune, v sodelovanju z operatlvnim
štabom, izdalo posebno prilogo glasila za akcijo
»Telesnokulturni objckti — neodložljiva naloga«.
Gradivo je izšlo v 4.000 izvodih in prikazuje sta-
nje naših telesnokulturnih objektov in športno-
rekreacijskih površin. Iz podatkov je razvidno,
da je naša občina med zadnjitni v Sloveniji po
koristnih športnorekreacijskih površinah na pre-
bivalca. Gradivo poudarja tudi predlog programa
novih Investicij ter akcij za dokončanje In vzdr-
ževanje objektov. Vsaka krajevna skupnost naj bi
v prihodnje imela večnamensko asfaltno ploskev
za program športne rekreacije, za več KS pa se
bodo zgradili tudi pokriti objekti — telesnokul-
turni centri. Gradivo je v javni razpravl v TOZD,
po akcijskem programu operativno političnega
štaba pa naj bi bil samoupravni sporazum za
ustanovitev SIS podplsan že v letošnjem letu.
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ŠSD Valentih Vodnik je v sodelovanju s smu-
čarskim društvora Valentin Vodnik organiziralo
v novembru prvi sejem rabljene zimskošportne
opreme. Sejem je uspel, saj je mnogo učencev
zamcnjalo ali prodalo svojo opremo. V naši ob-
čini bodo še triie sejmi in sicer v OS Hinko
Smrekar in v TVD Partizan Mcdvode, predvidoma
9. decembra, teden Jni kasncje pa na OS Alojz
Kebe v organizaciji SD Dolomiti.
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Občinska strelska zveza Ljubljana-šiška je v
počastitev dneva repubUke prlpravila tekmovanje
z zračno puško na strclišču SD Proleter v vojaš-
nlci Boris Kidrič. NastopUo je 35 pionirjev in
pionirk, 20 mladlncev in 20 članov. V posameznili
kategorijah so zmagali — plonirji: Jernejc —
ŠŠD Stane Kosec 174; pionirke: Majer — SD Lju-
bo šercer 155; mladincf: Vrtar — SD Ljubo šer-
cer 175; mladinke: Podlipec — SD Ljubo šercer
142; članl: Dukadinovski — SD Proleter 180 kro-
gov. Poudarimo naj posebno dobre rezultate pio-
nirjev in pionirk, ki so rezultat načrtnega dela
v vseh strelskih družinah v okviru akcij učenja
streljanja.

MEMORIAL
DR. KLEMENTA JUGA

Sredi novembra je odred Zlatorog organi-
ziral tekmovanje za ljubljanske tabornike v
poznavanju nekaterih taborniških veščin.
Tekmovali so taborniki in tabornice v staro-
sti od 12—18 let. Verjetno je odlično vreme
napotilo vode v naravp in zato so se udeležili
tega srečanja le štirje odredi. Najboljši so
bili Bistriški gamsi iz Kamnika, za njimi pa
so se zvrstili Dobrovoljci, Rožnikovci in Ra-
šičani iz Vodic. Petčlanske ekipe so se pome-
rile v poznavanju ozvezdij, zaščitenih alpskih
rastlin, vrst šotorov, dreves, teoretično so
morali odgovarjati na vprašanja o prvi po-
moči ter na nekatera vprašanja iz topografi-
je. Organizator se je izognil pogostim očit-
kom, češ da običajno prireditelj tekmovanja
lako sestavi tekmovanje, da sam pobere pr-
va mesta, in se ni udeležil merjenja moči v
taborniškem znanju. Tako so rezultati lahko
objektivnejši. Tudi to je element pri gradnji
boljših odnosov.


